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Editorial of the journal: 

 sports creativity journal is periodical scientific and Free publishing and open access And 

indexed in international databases journal Issued by the Institute of Science and Technology 

of Physical and Sports Activities in Mohammed Boudiaf University in Msila Algeria every six 

months. It Allows for all scientific contributions in Algeria And abroad, which is characterized 

by quality, originality and editing in one of the three Arabic, French or English languages, 

which has never been published. The journal aims to disseminate original scientific 

researches by researchers, professors and doctoral students in order to disseminate 

knowledge and learn about new research and to link communication between researchers 

and contributing to the quality of scientific researches It also aims at providing access to 

researches and studies for as many researchers as possible through its printed and electronic 

publications. Where it publishes researches that are related to the field of science and 

technology of physical and sports activities, including: • Medical and biological sciences 

applied to physical activities • The biomechanics of sports movement • Physiology of sports 

practice • Educational Sports • Sports training • Sports psychology • Sports sociology • 

Teaching physical and sports activities • Sports media • Sports and Health • Sports and 

leisures • Physical and sporting activities adapted • Management and sport administration 

The magazine includes an international reading committee composed of specialized experts 

Who are recognized for their competence and experience and from various national and 

international universities . 
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Conditions for publishing in the journal : 

 

The journal receives the scientific researches and studies specialized in 

sciences and techniques of sports and physical activities. These researches are 

the subject of arbitration of the academic scientific research standards and 

conditions by teachers, expert researchers and specialists from Arab and 

Foreign countries. The strict conditions of the scientific journal must be 

 افتتاحية المجلة 

  مجلة الابداع الرياض ي

مجانية النشر ومتاحة الوصول ) القراءة والتحميل ( ومفهرسة في قواعد بيانات  مجلة دورية علمية محكمة

يصدرها معهد علوم وتقنيات النشاطات البدنية والرياضية  ديسمبر ( ،  –سداسية ) جوان دولية ، 

 .بجامعة محمد بوضياف بالمسيلة الجزائر كل ستة أشهر

تتيح لجميع الاسهامات العلمية في الجزائر وخارجها المتسمة بالجودة والأصالة والمحررة بأحدى اللغات 

 . الثلاث العربية أو الفرنسية أو الانجليزية والتي لم يسبق نشرها

وتهدف المجلة الى نشر البحوث العلمية الاصيلة من طرف الباحثين والاساتذة وطلبة الدكتوراه قصد 

نشر المعرفة والاطلاع على الابحاث الجديدة وربط الاتصال والتواصل بين الباحثين والمساهمة في تعميم و 

جودة البحوث العلمية ، كما تهدف الى اتاحة الاطلاع على البحوث والدراسات لأكبر عدد ممكن من 

 . الباحثين عبر اصداراتها المطبوعة والالكترونية

 : بميدان علوم وتقنيات النشاطات البدنية والرياضية ومنهاحيث تنشر الأبحاث التي لها علاقة 

فسيولوجيا  -البيوميكانيك الحركة عند الرياضة  -العلوم الطبية والبيولوجية في الانشطة البدنية  -

 -تدريس الانشطة البدنية والرياضية  - علم الاجتماع الرياض ي - علم النفس الرياض ي -الممارسة الرياضية 

االنشاط البدني  -  الاعلام الرياض ي - الادارة والتسيير الرياض ي  -الترويح الرياض ي  -صحة الرياضة وال

تضم المجلة لجنة قراءة دولية مكونة من و   النشاط البدني المكيف -  التدريب الرياض ي - الرياض ي التربوي 

 خبراء مختصين  والمشهود لهم بالكفاءة والخبرة من مختلف الجامعات الوطنية

 .  الدوليةو  
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respected on the research. 

Thus, respecting the scientific research rules in the sent articles such as 

documentation, bibliography and footnotes, is essential for its evaluation. 

It is necessary to respect of the following conditions: 

1- The research should represent new scientific information, theoretically or 

practically, concerning the sciences related to the sports and physical activities. 

It must not be published before. 

2- The researches and articles are published in Arabic as well as in English and 

French. 

3- The research must be correctly written and its spelling must be checked. It 

must be done according to the conventional scientific research rules of  

preparing and publishing scientific researches and studies including  

(introduction, key words, problematics, goals, the importance of this 

research, previous studies that are related to this research, pilot study, the 

used approach in the study, the study sample, the used tools in the field 

study, the scientific conditions of the tools, the relation between the research 

results with the theories and previous studies). 

4- The research must be written in WORD, with (Sakkal Majalla) (normal 13for 

the research, 14 in bold for principal titles). The margins of page are established 

“16/23” as follows: (top: 02 cm), (bottom: 02 cm), (right: 02 cm), (left: 02 cm), 

(space between lines: 01 cm). 

5- The number of pages of the work, which is represented for publishing, must 

not exceed 15 pages. 

6- The journal publishes the individual researches and the ones done by the 

authorized teams of research. 

7- The first page of the research shall contain: Name of the researcher, abstract 
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of this research written in the language used in the research and one of the 

left languages. Nevertheless, when the researches are written in foreign 

languages, here; the researcher should write an abstract in Arabic. 

8- The research must be the subject to arbitration by experts in the domain. 

9- The journal reserves all the publishing rights. 

10- The journal is not responsible of the consequences concerning the 

intellectual property rights. The researcher shall bear all the consequences. 

The researches shall be sent through the Algerian Scientific Journal Platform via 

the following link: 

 http://www.asjp.cerist.dz/en/submission/316  

 : شروط النشر بالمجلة

تستقبل المجلة البحوث والدراسات العلمية المتخصصة في علوم وتقنيات النشاطات 

البحث العلمي  والرياضية ، وتخضع هذه البحوث لمعايير وشروط التحكيم في البدنية

طرف اساتذة وخبراء باحثين ومتخصصين من دول عربية واجنبية ،  الاكاديمي ، ومن

وعليه فان اعتماد الاصول العلمية في المواد  العلمية المحكمة وتطبق فيها شروط المجلات

الامور الاساسية في التقييم حيث يتطلب  المرسلة الينا من توثيق ومراجع وهوامش هو من

 : التاليةالشروط 

 أن يمثل البحث إضافة علمية من الناحية النظرية أو التطبيقية في العلوم المرتبطة1 -

 . بالنشاطات البدنية والرياضية ، والا يكون قد نشر من قبل

تنشر المجلة البحوث والمقالات باللغة العربية كما يمكن نشر البحوث باللغتين 2 -

 .الفرنسية الإنجليزية أو

، ويعتمد الأصول العلمية المتعارف الغوي ابلغة سليمة ومدقق االبحث مكتوب أن يكون 3 -

إعداد ونشر البحوث والدراسات العلمية، بما في ذلك : ) مقدمة البحث ، الكلمات  عليها في

إشكالية البحث ، أهداف البحث ، أهمية البحث ، الدراسات السابقة  المفتاحية ،

ستطلاعية ، المنهج المستخدم في البحث ، عينة البحث ، الدراسة الإ  والمرتبطة بالبحث ،

الدراسة الميدانية ، الشروط العلمية للأدوات ، ربط نتائج البحث  الأدوات المستخدمة في

http://www.asjp.cerist.dz/en/submission/316
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 (بالنظريات والدراسات السابقة

يكتب عنوان المقال والكلمات الدالة للدراسة بثلاث لغات )عربية /فرنسية/انجليزية( 4-

 250-150على ملخص بلغة المقال وملخص باللغة الفرنسية في حدود) المقال ،ويحتوي 

كلمة( يكون في نهاية  450-400ملخص مطول في صفحتين في حدود ) كلمة( ،اضافة الى

 .المقال

تحتوي الورقة الاولى للمقال على معلومات الباحث او الباحثين )الاسم واللقب ، الرتبة ، 5-

الانتماء ، الجامعة المستخدمة ، الهاتف ، البريد الالكتروني ( ، ويمكن تحميل نموذج  مخبر

 . من دليل المؤلفين للمجلة عبر المنصة ورقة المقال

 Sakkal Majalla    بالنسبة للغة العربية بخط،  WORD  ا لنظامتكتب البحوث وفق 6 –

ة للغة الإنجليزية والفرنسية داكن للعناوين الرئيسية( وبالنسب14عادي للبحث ، 13)

داكن للعناوين الرئيسية( 14عادي للبحث ، Sakkal Majalla  13بنفس الخط )  فتكتب

سم( 3 :أيمن سم 2أسفل:  سم2 :كالتالي ) أعلى23/16 " " الهوامش على الورقة ويتم تحديد

 (   سم1سم(، ) التباعد بين الأسطر  2) أيسر 

 .البحث )اسم المؤلف ،السنة ، الصفحة (يتم ادراج المراجع على متن 7-

 صفحة15أن لا تتجاوز صفحات البحث المقدم للنشر عن 8 -

تنشر المجلة البحوث الفردية والبحوث المنجزة من طرف فرق البحث المعتمدة) مع  -9

ارفاق قرار الاعتماد وارساله عبر بريد المجلة في المنصة او عبر بريد رئيس التحرير (  ضرورة

المجلة الدراسات التي هي جزء من اطروحة الدكتوراه و التى تحمل اسم الطالب  تنشر ، كما

اشهاد بالنشر المشترك ممض ي من الطرفين ومكتوب بخط اليد والموجود  والمشرف )ارفاق

بارساله على بريد المجلة بالمنصة او عن طريق البريد الالكتروني  بدليل المؤلفين ،وهذا

 (. لرئيس التحرير

 . تخضع البحوث المقدمة للتحكيم من قبل خبراء مختصين في مجال البحث11 –

 .تحتفظ المجلة بجميع حقوق النشر11 -

المجلة غير مسؤولة عن اي تبعات تتعلق بحقوق الملكية الفكرية ، ويتحمل صاحب 12-

 . كل ما يترتب عن ذلك البحث

 : ى الرابط التاليترسل البحوث عبر الأرضية الوطنية للمجلات العلمية عل13-
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perception among high school students and its effect 

on improving sports performance results 

1- Benaissa Mahrez 

2- Mhand Akli Benaki 
1.2

 University of Algiers 3 

408-425 
Effects Of Proposed Swimming Training Program For 

Enhancing Some Anaerobic Capacities Among 100-M 

- Mostefa Boudebza‬  

University of khemis Miliana 
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Freestyle (9-12 Year Old) Junior Swimmers  

426-444 

The effect of short intermittent training (10-20) and 

(05-25) on the development of maximum aerobic 

speed (mas) of football players u19 

- Marouf said 

University of chlef 

445-463 

Criteria of detecting and selecting young talents in 

Football (U15) 

1- NAHAL Abdallah 

2- HADDADA Mohamed 

3- NAHAL Hamid 
1.2 University of Boumerdès 
3
 University of Tissemsilt 

464-479 

The five major factors of personality for teachers of 

physical and sports education. 

-A field study on some middle schools of Laghouat- 

- Yacine Mechid 

University of Boumerdès 

480-497 

The role of practical education in improving 

communication skills 

Students of the Department of Sciences and 

Techniques of Physical and Sports Activities 

1- Yahia benhaffaf 

2- boutalbi hani bendjedou 
1.2 University of Setif 2 

498-517 
Secondary school pupils' attitudes toward soccer 

activity, at the expense of other group activities 

- Hamza Seddik 

University of Tissemsilt 

518-534 

Effet de l'immersion en l'eau froid sur la récupération 

physique et la performance sportive chez les 

footballeurs professionnels d'élite. 

1- Setaouti mohamed djamel   

2-Khiat Belkacem 

3- Kasmi Mohamed El  bachir 
1
 Université de Mostaganem 

2.3
 Université d’Oran 

535-553 

Etude comparative de certains paramètres 

physiologiques entre les personnes âgées pratiquants 

et non pratiquants l’activité physique 

1- Sebai Mohamed Amine  

2-Benhadid youcef 
1
 Université des Sciences et 

Technologies d’Oran 
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2
 University of Algiers 3 

554-574 

L'effet d'un programme de course à pied sur le poids 

et la VO2max des joueurs de football U19- étude 

effectuée par le système POLAR pendant la période 

d’interruption causée par la pandémie de COVID-19. 

1- KHERRACHI Toufik  

2- AKEZOUH Salim   
1.2

 Centre Universitaire Nour 

Bachir El-bayadh 

575-594 

L'impact d’un programme psychologique sur le 

développement des capacités physiques des 

pratiquants de sports de combat au lycée sportif 

national 

Cas des athlètes masculins Promotion (2019/2020) 

- Lakrout Samir 

Centre Universitaire Nour Bachir 

El-bayadh 

 
 


